

Referat af Grupperådsmøde

Dato: 1. februar 2026

Starttidspunkt: 10:00

Sluttidspunkt: 12:00

Sted: Kernehuset, Engelsborgvej 50, 2800, Kongens Lyngby

Referent: Daniel Abildgaard Rasmussen

1) Valg af dirigent/referent

- Søren Bang blev valgt som dirigent.
- Daniel Abildgaard Rasmussen blev valgt som referent.
- Dirigenten bekræftede, at materiale til grupperådsmødet var fremsendt og modtaget rettidigt.

2) Fremlæggelse af årsberetning v. formand

Formandens årsberetning var fremsendt skriftligt sammen med invitationen. Der var ingen uddybende spørgsmål eller kommentarer til den skriftlige beretning. Formanden fremhævede mundtligt følgende punkter:

- Det er en god gruppe.
- Forældre opfordres til at støtte op om gruppens daglige ledere og deres store arbejde.
- Mikrogrenen er blevet nedlagt til fordel for Familiespejd, som er vigtig for gruppens levedygtighed, da det er her, nye spejdere kommer ind.
- Der er skabt et bedre overblik over gruppens økonomi gennem digitalisering, og dette arbejde fortsætter i 2026.
- Udfordringer i efteråret beviste, at gruppen kan lykkes ved at stå sammen. Samarbejdet sikrer motivation og muligheder for videreudvikling, hvilket skal fortsætte.
- Selvom gruppen er 114 år gammel, skal den fortsat udvikle sig, da behovene hos interessenter ændrer sig, især efter COVID-19.

Spørgsmål:

- Mette Worsøe spurgte til antallet af spejderbørn. Formanden svarede, at der er 55 betalende spejdere fordelt på Mini, Junior, Trop og Klan, og at tallet blev reduceret, da Mikrogrenen lukkede.

3) Fremlæggelse af årsregnskabet

Årsregnskabet var fremsendt sammen med invitationen. Kasserer Johannes Decca-Winding fremhævede følgende:

- Regnskabet viser et overskud på ca. 58.000 kr. mod et forventet underskud på 1.800 kr. Dette skyldes blandet andet en uforventet indkomst på 29.000 kr. fra fondssøgninger.
- Gruppen har en praksis med at fremskrive forventede tilskud. Tilskuddet for november 2025 er forsinket, men der er tilsagn fra kommunen om udbetaling af denne i april 2026.
- Der ses stadig reminiscenser af den tidlige digitalisering af bogføringen, og der arbejdes løbende på dette med DDS og deres systemansvarlige.
- Formanden tilføjede, at gruppen gik glip af årets æbleskivesalg (en indtægtskilde på ca. 12.000 kr.) af logistiske årsager, men forventer at have denne indtægt igen i 2026.

Spørgsmål og kommentarer:

- Justin Rasmussen spurgte til juletræssalg. Det blev oplyst, at det kræver en ny aftale med en forhandler, og at det skal besluttes, om det skal gentages, da det oprindeligt var målrettet juniorernes sommerlejr. Niels tilføjede, at det er et stort arbejde, som skal medregnes. Flere nævnte, at man kan hente inspiration fra andre grupper med succesfuldt juletræssalg.
- Amanda Fog Møllegaard spurgte til posten "uddannelse". Kasserer Johannes Decca-Winding forklarede, at det er betaling for deltageres uddannelseskurser, og at Klanens deltagelse i Forlev endnu ikke er inkluderet. Mette Worsøe foreslog at sprede støtten til uddannelse til også at dække Klanen for at sikre deres motivation. Kassereren meddelte, at dette vil blive diskuteret i ledelsesgruppen.

Årsregnskabet blev enstemmigt godkendt.

4) Behandling af indkomne forslag

- **Forslag fra bestyrelsen:** Implementering af sikring af bank-udbetalinger for at imødegå hvidvask, hvilket er almindelig praksis i mange foreninger. Der blev spurgt ind til den praktiske påvirkning, og svaret var, at den forventes at være minimal jf. erfaringer fra andre foreninger.
 - Forslaget blev enstemmigt godkendt.

5) Fremlæggelse af udviklingsplan til vedtagelse v. formand

- **Forslag fra bestyrelsen:** Det blev nævnt, at sidste års forslag om udbedring af toiletforhold i Hestetang ikke er blevet realiseret pga. praktiske besværligheder i

et totalfredet område. Forslag samles derfor til behandling i en samlet udviklingsplan.

- **Forslag fra bestyrelsen:** Et bedre samarbejde med forældrene skal udvikles for at udnytte deres kompetencer bedre. Løsningen er endnu ikke konkretiseret. Der arbejdes i satellitfraktioner, som skal struktureres mere gennemskueligt og centraliseret for at udnytte kræfterne bedre.

Fremhævede fokuspunkter på tværs af mødet:

- Sikre motiverede ledere.
- Sikre at planen er realistisk.
- Styrke forældresamarbejdet.
- Vedligeholdelse af Kernehuset.

Udviklingsplanen blev enstemmigt godkendt.

6) Fremlæggelse af budget for 2026 til vedtagelse v. kasserer Johannes Decca-Winding

Budgettet for 2026 var fremsendt med invitationen. Det blev forklaret, at budgettet er fastlagt i 2025 jf. DDS' regler om et 2-årigt rullende budget, og at der derfor er tale om en korrektion.

Fokuspunkter fra kassereren:

- Administrationsomkostninger (gas/vand/varme) er prisjusteret i forhold til udviklingen.
- Klanen, som består af 22 mand, har en budgetpost på 11.000 kr. for årets aktiviteter, hvilket svarer til 500 kr. pr. mand og er på niveau med de andre grene.
- Budgettet viser et overskud på ca. 7.400 kr.

Spørgsmål og kommentarer:

- Justin Rasmussen spurgte til mulighederne for fjernvarme. Bestyrelsen er opmærksom på muligheden, som burde være mulig jf. lokalplanen, og vil jagte den, når kommunen åbner for det. Gruppens nuværende fyr er 10 år gammelt og i god driftssituation.

Budgettet for 2026 blev enstemmigt godkendt.

7) Valg til bestyrelsen for en to-årig periode

- På valg var 3 forældrepladser.
 - Esben Christensen indtræder i bestyrelsen. Enstemmigt valgt.

- Louise Juul Coffari indtræder i bestyrelsen. Enstemmigt valgt.
- Der er én vakant forældreplads i bestyrelsen.
- **Søkyndigt medlem (uden for bestyrelsen):** Da gruppen er en søgruppe, kræves en uddannet ansvarlig. Lars Hovgaard blev enstemmigt valgt til at fortsætte, indtil nye kræfter kommer til.

8) Valg til Korpsrådet, 1 år

- På valg med stemmeret:
 - Mette Stærk, enstemmigt genvalgt.
 - Cecilie Boom Rasmussen, enstemmigt genvalgt.

9) Valg til Divisionsrådet, 1 år

Divisionschef Morten redegjorde for divisionsrådets arbejde på tværs af divisionens 12 grupper. Det blev nævnt, at den nuværende divisionsledelse har siddet i mere end 6 år, og at en ny skal findes blandt rådets medlemmer.

Spørgsmål:

- Justin Rasmussen spurgte til Mølleå-sejladsen. Det blev forklaret, at den er nedlagt, da den ansvarlige gruppe trak sig uden en arvtager. Der manglede 85 frivillige, ny lovgivning udfordrer logistikken, og kommunerne har overtaget opbevaringspladsen.

Valg af gruppens 5 stemmeberettigede medlemmer:

- Mette Stærk
- Johannes Decca-Winding
- Amanda Fog Møllegaard
- Line Hi Ja Vedenborg

Alle blev enstemmigt valgt.

Bestyrelsen udpeger den 5. til først kommende bestyrelsesmøde, eventuelt den varkante forældreplads.

10) Valg af kasserer, 2 år

- Daniel Abildgaard Rasmussen blev foreslået. Han præsenterede sig som spejder i Kgs. Lyngby Gruppe, skatmester i Odd Fellow Ordenen og med dagligt arbejde inden for test management i en softwarevirksomhed.

- Daniel Abildgaard Rasmussen blev enstemmigt valgt.

11) Valg af revisor, 1 år

- Ole Markussen, som har fungeret som revisor i mange år, blev enstemmigt genvalgt.

12) Evt. 1) Fremlæggelse af årsberetning fra grenene

- **Familiespejd/Intro Spejd (v. Mette Stærk):** 8 indmeldte mødes hver søndag. Har arbejdet med mærkerne "Skovens dyr", "Lille knob" (bl.a. binde snørebånd) og "Legemester". Har lært at knytte.
- **Mini (v. Amanda Fog Møllegaard og Alma Thombo Jakobsen):** 9 indmeldte og 5 ledere. Har arbejdet med mærkerne "Sejlingsparat", "Førstehjælp", "Spiseren", "Knivbevis" og "Raftebyggeren". Har deltaget i MiniPrimi, sommerlejr på Ungdomsøen og juleweekend.
- **Junior (v. Justin Rasmussen):** 13 indmeldte og 4 ledere. Har arbejdet med lejrarkitektur, kort og kompas, og mærkerne "Øksebevis", "Savbevis" og "Survivor". Har deltaget i og vundet JuniorDivi, været på forårstur med byløb, sommerlejr på Ungdomsøen, fælles vandredag, kanosejls og S-togsløb.
- **Trop (v. Mathias):** 16 indmeldte og 4 ledere. Har arbejdet med orienteringsløb, raftebyggeri, koder og kombineret kundskaber i et "EscapeRoom". Var på sommerlejr i Kandersteg (Schweiz) med bjergvandring og klatring.
- **Klan (v. Amanda Fog Møllegaard og Alma Thombo Jakobsen):** 12 aktive, 8 inaktive. Har afholdt skøjtemøde, gameshow, pandekage-lagkage-møde og æggepustningsmøde, hvor medlemmerne skiftes til at være ansvarlige. Har deltaget i klanernes fællesmøder, gruppesommerlejr på Ungdomsøen, Nathejk (som fangere), kolle-uge og Forlev Klanlejr.

Formanden udtrykte ønske om at få billeder fra årsberetningerne på sociale medier.

Amanda Fog Møllegaard oplyste, at Klanen allerede gør dette, og formanden opfordrede til, at denne praksis udbredes til resten af gruppen.